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Referat af Ældrerådsmøde. 

Dato og tid: onsdag d. 8. september 2021 kl. 9 -13, Kanalstræde 2, lokale 0.21 

Deltagere: Johnny Petersen, John Olsen, Steen-Kristian Eriksen, Gitte Nikolaisen, Axel Villumsen, Aage Jelstrup,  

Jørgen Steen, Elsebeth Ensted og Lizzie Munch 

Gæster: 

Charlotte Larsen kl. 9.30 -10.30 

Barbara Henriette Lisemose og Helle Klink Pedersen Kl. 10-10.30 

Danja Sathiyamoorthy Tusanthan Kl. 11-11.20 

 

Referent: Rikke Skafte 

 

1. Velkommen og godkendelse af 
dagsorden 

Godkendt. 
 

2. Godkendelse af referat af møde 
den 11. august 2021 

Godkendt. 
 

3. Planlægning af ønsker til 
dialogmøde med Udvalget for 
Ældre og Sundhed den 1. 
november 2021. 

Ældrerådet ønsker at drøfte tre emner: 
- Udfordringer omkring tilsyn.  
- Opfølgning på ældreanalysen – hvad er status på handlinger. 
- Implementering af budget 2022+. 

 

4. Orientering af og dialog med 
Charlotte Larsen 
Kl. 9.30-10.00 
 
 

Charlotte orienterede fra møde i Udvalget for Ældre og Sundhed den 6/9-2021: 
https://dagsordener.holbaek.dk/vis?id=f072b692-adae-4c94-befe-302caf09ccf7 
 
Herudover havde Ældrerådet en drøftelse med Charlotte om: 

HOLBÆK KOMMUNE 

Dato: 9. september 2021 

Sagsb.: Rikke Skafte 

  

Dir.tlf.: 72364192 

E-mail: riks@holb.dk 

 

https://dagsordener.holbaek.dk/vis?id=f072b692-adae-4c94-befe-302caf09ccf7
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 - Det videre arbejde med ældreanalysen. Administrationen udarbejder en 
handleplan for ældreanalysen til Udvalget for Ældre og Sundhed. Handleplanen 
skal angive anbefalinger til, hvad der kan gøres på den korte, mellemlange og 
lange bane.  

- Orientering og drøftelse af rekrutteringsudfordringer herunder status på 
indsatsen ”Jobcenteret/SOSU-uddannelse” og rekrutteringsstrategien.   

- Afklaring af spørgsmål til budgettet vedr. §85/§83. 

5. Præsentation af lederne af 
driftsenheden Barbara og Helle 
Kl. 10-10.30 

Præsentation af Ældrerådet blev gennemført. 
 
Præsentation af Barbara som er leder af Pleje og Omsorg (underafdelinger: 
Hjemmeplejen og plejecentre). 

Præsentation af Helle Klink som er leder af Sundhed og Forebyggelse (underafdelinger: 
Holbæk Sundhedscenter, visitationen, hjælpemidler, forebyggelse og frivillighed, Holbæk 
Fælleskøkken og cafe og rengøring). 

Barbara og Helle fortalte om kommende indsatser - og deres visioner for områderne. 
 
På opfordring fra Ældrerådet blev følgende temaer drøftet: 

- Rehabiliteringsudfordringer i henhold til ældreanalysen herunder nye indsatser 
med digitaltræning.  

- 75 års fødselsdagen som i 2021 udsættes til foråret 2022. Herudover afholdes der 
75 års fødselsdag i efteråret 2022.  

- Støtte ifm. indflytning på plejecentrene. 
- Fællesspisning og betalingsudfordring ift. ikke visiterede borgere. 
- Forberedelse til det nære sundhedsvæsen herunder sundhedsklynger. 
- Midlertidige pladser herunder analyse af området. 
- Visitering af hjælpemidler. 
- Styrkelse af brugen af caféer herunder madbilletter. 
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6. Ældrerådets puljemidler (punkt 
udsat fra sidste møde)  
 

a) Formalia vedr. 
administration af puljen 
(Møde i ÆSU 6/8) 

b) Behandling af 
ansøgninger fra 
Dagcenter Elmelunden 
og Seniormotion. Udsat 
fra sidste møde i 
Ældrerådet.   

 
Bilag til punkt b) 

- Ansøgninger med 
ansøgningsfrist 1/8-2021 

- Økonomioversigt med 
tydeliggørelse af 
tidligere ansøgning fra 
Søbæk Have (Mette 
eftersender bilag) 

 
 
 

a) Ældrerådet har indstillingsret og kommunen har beslutningskompetence. 
 

b) Ældrerådet indstiller, at de tre ansøgere får tildelt puljemidler som ansøgt med 
følgende bemærkning:  

 
- Seniormotion: For stemte seks medlemmer af ældrerådet. Imod stemte tre 

medlemmer af ældrerådet. Det ansøgte beløb blev tildelt. 
- Dagcenter Elmelunden: Ældrerådet besluttede at indstille, at ansøger tildeles det 

ansøgte beløb. 
- Søbæk Have:  Ansøgningen blev imødekommet med 2/3 fra Ældrerådet og 1/3 fra 

Handicaprådet.  
 

 
 
 

7. Orientering om huskeugen 
v/Danja. 
Kl. 11-11.20 

Danja orienterede om Huskeugen i uge 38 herunder at det er 3. år, at kommunen 
afholder huskeuge og at aktiviteterne er gratis at deltage i. 
 
Ældrerådet tilkendegav, at de gerne vil deltage i næste års planlægning af Huskeugen 
med repræsentation i Demensforum og med en repræsentant i arbejdsgruppen.  
Planlægningen af huskeugen 2022 forventes at starte i marts måned. 
Ældrerådet tilkendegav samtidig, at de også gerne vil deltage i arbejdet med 
Sundhedsdagen næste år. Danja giver besked til projektlederen af Sundhedsdagen. 
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8. Status på planlægningen af 
ældrerådsvalget v/ valggruppen 

- Gitte orienterede om, at hendes mand Klaus Nikolajsen stiller sig til rådighed som 
”vikar-valgstyrer”, hvis der opstår behov pga. sygdom o.lign. Kontakt Gitte, hvis 
det bliver aktuelt.  

- Rikke følger op på tilforordnede og svarmails til kandidater, der stiller op. 
- Drøftelse af om der skal afholdes valg, hvis der kun er 10, der stiller op. 

 

9. Høring budget 2022 Budgetgruppen har udarbejdet et høringsudkast med en række fokusområder, som 
medlemmerne får tilsendt, inden høringssvaret sendes frem. Valggruppen indsender det 
endelige høringssvar fra Ældrerådet i uge 37. 
 
 
 

10. Status ved projektgrupperne 
 

Nyt fra: 
Hjemmesiden er oppe og køre, hvilket er formidlet til lokale nyheder. Der vil komme nye 
billeder på hjemmesiden. Nyhedssiden skal holdes ajour. Kommunikationsafdelingen er 
behjælpelige med at lægge nyheder på, indtil John og Elsebeth har været på kursus. 
 

11. Status ved medlemmerne  
 

Der blev orienteret om: 
- Møde i Kreds 7 i Roskilde.  
- Regionsældrerådsmøde den 9/9-2021 
- Planlægning af Ældrerådets møde med brugerrådene – husk at skrive aktuelle 

problemstillinger til Johnny, så de kan behandles på mødet (2 repræsentanter fra 
hvert brugerråd fx formand og kasser + Jean og Tina, Minja og Barbara og 
Ældrerådet). 

- Johnny holder møde med borgmesteren 10/9-2021. 
- Idrætskonference den 15/9. 
- Frivilligrådet inviterer til frivillig fredag den 24/9-2021 
- Spis sammen arrangement havde 57 deltagere.  
- FN´s internationale ældredag 1/10-2021 – kan være aktuel for ældrerådet at 

planlægge fremadrettet. 
- Konferencer i nærmeste fremtid. 
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12. Evt. Høring vedr. ”Politik for børn, unge og voksne med særlige behov”.   
Det blev aftalt, at Johnny sender et høringssvar på ældrerådets vegne.  
”Ældrerådet er glade for at få politikken til høring og ønsker at følge og blive inddraget i 
arbejdet med at udmønte politikken til konkrete handlinger. Ældrerådet afventer at 
forholde sig til politikken, indtil der foreligger en konkret handlingsplan”. 
 
Ældrerådet besluttede, at mødet den 1/12 alene bliver et møde med borgmester mv. kl. 
9-10. I stedet ønsker ældrerådet at holde ordinært møde den 15/12 på Sidesporet og 
med efterfølgende julefrokost/afslutning for rådet (Gitte bestiller på Sidesporet). 
 

 


